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NT –s hallgatói vélemények  

Bogi 
 „Az órán tanultakhoz, hallottakhoz képest –amikor általános képet kaptunk a 3. világról és Kongóról- 
az előadás nagyon drasztikus volt. A fotóművész  személyes tapasztalata tette nagyon érdekessé, 
hiszen az előadó átélte az  ottani veszélyeket, így saját megélt érzéseit , élményeit közvetítette, és ez 
az igazság. A sokkoló videó felvételek láttán jöttem rá, hogy amit az internet átad, közelében sincs a 
kongói valóságnak.” 
 
Juli 
„ Az előadás előtt feldolgoztuk a témát, de erre nem lehet felkészülni. Sokkoló élmény volt hallani és 
filmeken látni Stipsits Ibolya személyes tapasztalatait, a képeket. Több kérdés is megfogalmazódott 
bennem: Hogyan hagyhatja ezt a fejlett világ? Hogyan nem vész el a reményük az ott élőknek? 
Hogyan tudja feldolgozni a látottakat az, aki ott járt? Ezek az emberek segítségre szorulnak. Ideje, 
hogy észre vegye  a világ!” 
 
Robin 
 „Nagyon érdekes volt Kongóról egy ilyen jellegű előadást hallani, ami saját élményekre és 
tapasztalatokra épül. Elszomorító az ott élő emberek sorsa. Véleményem szerint, mi hálásak 
lehetünk, hogy hozzájuk képest ilyen jó körülmények között élünk. Az ott élőknek pedig segítséget 
kell nyújtanunk.” 
 
Bettina 
„A kongói előadást a német nyelvű kommunikációs óra keretében hallottuk. Ezt megelőzően 2 héten 
át a 3. világ témával foglalkoztunk, tartottunk referátumokat humanitárius projektekről, gyűjtöttünk 
ismeretanyagot.  De az élménybeszámoló sokkal jobban rávilágít arra, hogy milyen rendkívül 
embertelenül is nehéz helyzetben élnek az ottani emberek, illetve, hogy a nőknek semmi esélyük 
sincs se munkát találni, se iskolába járni. Megdöbbentő volt számomra látni, hogy 8 éves 
kisgyerekeket dolgoztatnak egész nap a bányában napi 1 dollárért. És a videó filmben el is mondták, 
ha valamit rosszul csinálnak, verést kapnak, fáj mindenük a sok munkától. De talán eljött a változás 
ideje Kongóban is, hiszen 2019-től új vezetője van az országnak. Reméljük, már nem az lesz, hogy 
pénzzel és korrupcióval bármit el lehet intézni, hanem igenis lehetősége lesz az embereknek, akiknek 
most nincs pénze, normális életre maguk és gyerekeik számára is.”  
 
Klarissza 
„Az utóbbi hetekben nagyon sokat foglalkoztunk a harmadik világgal német nyelven egy kurzus 
keretében. Egy nagyon izgalmas, ugyanakkor lehangoló élménybeszámolót hallhattunk egy bátor 
hölgytől. Számomra sokkoló volt látni a képeket, videókat, hogyan is élnek ott az emberek. A 
későbbiekben én is szívesen segítenék nekik valamilyen formában. Főleg a nőknek és gyerekeknek. 
Ezután az előadás után úgy gondolom, hogy az egész csoport és én is még jobban megbecsüljük, a mi 
magyarországi helyzetünket, körülményeinket.” 
 
Annabella 
„Nagyon érdekes és hasznos volt az előadás, mert bár kurzuson tanultunk a 3. világról, jó volt egy 
saját tapasztalatokra épülő beszámolót hallani és ezzel kiegészíteni a tanulmányainkat. Rendkívül 
elgondolkodtató volt és rádöbbentett, hogy többet kell foglalkoznunk a jótékonysági alapítványokkal. 
Örülök, hogy Stipsits Ibolya fotóművész említett néhány segítségnyújtási lehetőséget is.   A jövőben 
biztosan segíteni fogok én is. Emellett meg kell még említenem a kongói portréfotóit is. Fantasztikus, 
ahogy visszatükröződnek az érzelmek, a karakterek a képeken. Gratulálok és köszönöm az élményt!” 


